
Protokół nr X/2014 

 Sesji Rady Powiatu Sztumskiego 
z dnia 25 sierpnia 2015 roku 

 
 
1.Otwarcie obrad 

Otwarcia sesji, powitania radnych i przybyłych gości, kierowników 

jednostek organizacyjnych, przedstawicieli prasy i telewizji oraz pracowników 

Starostwa Powiatowego, dokonała Przewodnicząca Rady Jolanta Szewczun. 

Przewodnicząca przywitała takŜe Radnego Sejmiku Województwa Pomorskiego 

Józefa Sarnowskiego. 

 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad 

 

Na podstawie listy obecności Przewodnicząca Rady Jolanta Szewczun 

stwierdziła prawomocność obrad, poniewaŜ na ustawowy 17 osobowy skład 

rady udział w sesji wzięło 16 radnych.  Nieobecny radny Leszek Sarnowski. 

 

Lista obecności radnych stanowi Załącznik nr 1 do Protokołu nr X/2015. 

Lista zaproszonych gości stanowi Załącznik nr 2 do Protokołu nr X/2015. 

 
Porządek obrad 
1. Otwarcie obrad. 

2.Stwierdzenie prawomocności obrad.  

3. Przyjęcie ewentualnych zmian do porządku obrad.  

4. Przyjęcie Protokołu nr IX Rady Powiatu Sztumskiego. 

5.Informacja Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie 

międzysesyjnym- referuje Starosta Wojciech Cymerys. 
6. Interpelacje i zapytania. 

7. Przyjęcie sprawozdania z wykonania budŜetu Powiatu Sztumskiego za I 

półrocze 2015 roku - referuje Skarbnik Lucyna Bednarska 

8. Podjęcie uchwał Rady Powiatu Sztumskiego: 

a) zmieniająca Uchwałę nr VI/36/2015 z dnia 31 marca 2015 roku w sprawie 

określenia zadań i wysokości środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na poszczególne zadania w 2015 

roku – referuje Kierownik PCPR Ewelina Łęgowska. 

b) w sprawie rozstrzygnięcia skargi Pani Kingi Skrobańskiej – referuje 

Sekretarz Halina Gierała. 

c) w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budŜetowej, procedury 

uchwalania budŜetu Powiatu Sztumskiego oraz rodzaju i szczegółowości 

materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budŜetu oraz 

ustalenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budŜetu 



Powiatu Sztumskiego za I półrocze roku budŜetowego – referuje 

Skarbnik Lucyna Bednarska. 
d) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu 

Sztumskiego na lata 2015-2021 - referuje Skarbnik Lucyna Bednarska. 
e) w sprawie zmiany budŜetu Powiatu Sztumskiego na 2015 rok - referuje 

Skarbnik Lucyna Bednarska. 
9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

10. Wnioski i oświadczenia. 

11. Sprawy róŜne. 

12. Zakończenie obrad. 
 

Porządek sesji wraz z wniesioną zmianą radni przyjęli jednogłośnie. 
 

Porządek stanowi Załącznik nr 3 do Protokołu nr IX/2015. 
 

Ad.4 Przyjęcie Protokołu nr IX z sesji Rady Powiatu Sztumskiego z dnia 22 
czerwca 2015 roku 
 

Do protokołu radni uwag nie wnieśli. Protokół nr IX został przyjęty przez 

radnych jednogłośnie.  

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do prowadzenia dalszych obrad zgodnie z 

porządkiem sesji. 

 

Ad.5 Informacja Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie 
międzysesyjnym 
 

Przed przedstawieniem informacji międzysesyjnej Przewodnicząca udzieliła 

głosu radnemu Sejmiku Wojewódzkiego Józefowi Sarnowskiemu. Radny 

przekazał informację ze spotkania z Wicepremierem Januszem Piechocińskim. 

Spotkanie nawiązywało do suszy, która objęła juŜ cały kraj. ZagroŜone są zbiory 

kukurydzy, buraków, zasiewy zbóŜ. Najprawdopodobniej, dla rolników będą 

następowały dopłaty do kredytów, umorzenia w części dotyczącej składek w 

KRUS, szczególnie w małych i średnich gospodarstwach rolnych, oraz 

umorzenia podatku rolnego. Umorzone przez samorządy podatki rolne będą 

dotowane przez Rząd. MoŜliwe, Ŝe będą jeszcze inne formy pomocy, które 

pomogą rolnikom w dalszym ich funkcjonowaniu. 

 

Przewodnicząca podziękowała Panu Sarnowskiemu za obecność na sesji i 

przekazanie informacji.  

 

Następnie Starosta Wojciech Cymerys przedstawił informację z działalności 

Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym. Poinformował równieŜ o 



spotkaniach jakie odbyły się w Powiecie i innych instytucjach, w których 

uczestniczył wraz z Wicestarostą, jak równieŜ o odbytych uroczystościach w 

lipcu i sierpniu 2015 roku. 

 

Informacja stanowi Załącznik nr 4 do Protokołu nr X/2015. 

 
Ad.6 Interpelacje i zapytania 

 

Radny Piotr Stec poprosił o przedstawienie powodów odwołania Pani Zofii 

Zienkiewicz-Zimy z funkcji Dyrektora PUP w Sztumie z/s w Dzierzgoniu, a 

takŜe informacji w sprawie zmiany liczby członków Powiatowej Rady Rynku 

Pracy. Radnego zaskoczyła informacja o przeniesieniu PCPR i PPP do budynku 

Zespołu Szkół im Jana Kasprowicza. Radny poprosił o podanie terminu 

przeniesienia jednostek i wskazanie pomieszczeń jakie jednostki będą 

zajmowały oraz kosztu ich przystosowania do obu działalności. Zapytał, czy 

przenosząc obie jednostki do budynku szkoły, Zarząd wziął pod uwagę wzrost 

naboru uczniów do szkoły w następnych latach? 

Radny Stec złoŜył interpelację w sprawie złagodzenia łuku na drodze Mikołajki 

– Pierzchowice, prowadzącej na Polaszki i Postolin w kierunku Wilczewa. 

Zasugerował, aby miejsce to wyłoŜyć kostką brukową, dzięki czemu łuk będzie 

bardziej widoczny. 

Radny odniósł się do decyzji Sejmiku Województwa Pomorskiego w sprawie 

odłoŜenia głosowania nad uchwałą dotyczącą strefy ograniczonego 

uŜytkowania. Poprosił o podanie powodu odłoŜenia procedowania uchwały. 

W imieniu mieszkańca powiatu, radny poprosił Starostę o przekazanie 

Komendantowi Powiatowemu Policji w Sztumie, aby zdarzenia dotyczące z 

naruszeniem prawa były traktowane przez Policję z większą gorliwością i 

zainteresowaniem. Radnemu chodziło o sprawę uszkodzonego samochodu 

jednego z mieszkańców powiatu. Gdyby nie determinacja poszkodowanego, to 

sprawa zostałaby zbagatelizowana. Radny dodał, Ŝe jeśli Komendant będzie 

potrzebował szczegółów w tej sprawie, to radny będzie do dyspozycji. 

 

Radny Adam Krupa poprosił o podanie powodu decyzji Zarządu w sprawie 

dofinansowania w kwocie 10.000 złotych przeprowadzenia pomiarów natęŜenia 

hałasu w obszarze ograniczonego uŜytkowania. Radnego interesował równieŜ 

powód ustanowienia ulicy Lipowej ulicą jednokierunkową, a takŜe termin 

rozpoczęcia remontu ul. Kochanowskiego w Sztumie. Radny poprosił o podanie 

miejsca, w którym ma być wybudowany parking przez Stowarzyszenie „Dar 

Serce”. 

 

Radny Zbigniew Zwolenkiewicz nawiązał do informacji jaka się ukazała  na 

jednym z portali internetowych. Informacja dotyczyła skargi na bezczynność 

Starosty Sztumskiego w sprawie  nieujawnienia umowy na dzierŜawę 



sztumskiego szpitala oraz aneksów do umowy. Radny był zdziwiony 

informacją, bo jego zdaniem umowa nie jest dokumentem tajnym. Umowę 

dzierŜawy otrzymali wszyscy radni w kadencji 2006- 2010 w momencie kiedy 

szpital był wydzierŜawiany. Radny osobiście umowę udostępnił jednemu z 

członków związków zawodowych przy szpitalu. Radny nie widział powodu dla 

utajniania umowy, bo umowa nie zawiera Ŝadnej klauzuli tajności. Radny 

poprosił Starostę o podanie powodu zamieszczenia tej informacji w sieci. 

 

Radny Ludwik Butkiewicz nawiązał do odwołania ze stanowiska dyrektora 

PUP. Poprosił o podanie motywów wypowiedzenia umowy o pracę. Radny się 

obawiał, Ŝe jest to decyzja personalna o podłoŜu politycznym, a nie 

merytorycznym. 

W imieniu mieszkańców gminy Stary Dzierzgoń radny wyraził zaniepokojenie 

stanem nawierzchni dróg oraz poboczy na terenie gminy. Radny poinformował 

teŜ o tym, Ŝe od skrzyŜowania, w lesie przy parkingu przez miejscowość 

Monasterzysko do miejscowości Matule na skutek awarii mostu w Zakrętach i 

wzmoŜonego ruchu cięŜkich pojazdów, a takŜe braku pobocza, nowo-połoŜony 

asfalt jest zarywany. Radny zwrócił uwagę na nieodkrzaczone pobocza na 

odcinku drogi – od lasu za Monasterzyskiem aŜ do miejsca zamieszkania 

Wicestarosty. Radny poprosił o podanie realnych oszczędności wynikających z 

utworzenia powiatowej brygady do prac związanych z bieŜącym utrzymaniem 

dróg powiatowych. Poprosił równieŜ o podanie powodów, dla których brygada 

nie dotarła na drogi wszystkich gmin w powiecie? 

 

Ad.7 Przyjęcie sprawozdania z wykonania budŜetu Powiatu Sztumskiego za 
I półrocze 2015 roku 
 
Skarbnik Lucyna Bednarska przedstawiła i omówiła sprawozdanie. Dodała, Ŝe 

sprawozdanie było przedstawione na posiedzeniach wszystkich Komisji Stałych 

Rady Powiatu. 

 

Radni do informacji uwag ani zapytań nie wnieśli. 

 

Informacja stanowi Załącznik nr 5 do Protokołu nr X/2015. 

 
Ad.8 Podjęcie uchwał Rady Powiatu Sztumskiego: 
 

a) zmieniająca Uchwałę nr VI/36/2015 z dnia 31 marca 2015 roku w 
sprawie określenia zadań i wysokości środków Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na poszczególne zadania w 2015 

roku 
 



Kierownik PCPR w Sztumie Ewelina Łęgowska przedstawiła i omówiła projekt 

uchwały. 

Ponadto dodała, iŜ projekt uchwały był pozytywnie zaopiniowany przez 

Komisję ds. Społecznych i Komisję ds. BudŜetu. 

 

Do projektu uchwały radni uwag ani zapytań nie wnieśli. 

 

W obecności 16 radnych Rada jednogłośnie podjęła uchwałę nr X/54/2015 w 

sprawie - zmieniająca Uchwałę nr VI/36/2015 z dnia 31 marca 2015 roku w 

sprawie określenia zadań i wysokości środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na poszczególne zadania w 2015 roku 

 

Uchwała stanowi Załącznik nr 6 do Protokołu nr X/2015. 

 

b) w sprawie rozstrzygnięcia skargi Pani Kingi Skrobańskiej 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Halina Gierała. 

Poinformowała, Ŝe projekt uchwały był procedowany podczas posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej, na którym Komisja skargę uznała za niezasadną i 

pozytywnie ją zaopiniowała. 

 

Do projektu uchwały radni uwag ani zapytań nie wnieśli. 
 

W obecności 16 radnych, Rada 15 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym 

się” podjęła uchwałę nr X/55/2015 w sprawie rozstrzygnięcia skargi Pani Kingi 

Skrobańskiej. 

 

Uchwała stanowi Załącznik nr 7 do Protokołu nr X/2015. 

 
c) w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budŜetowej, procedury 
uchwalania budŜetu Powiatu Sztumskiego oraz rodzaju i szczegółowości 
materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budŜetu oraz 
ustalenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budŜetu 
Powiatu Sztumskiego za I półrocze roku budŜetowego 
 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Lucyna Bednarska. Projekt 

uchwały był procedowany na posiedzeniu Komisji ds. BudŜetu i został  

pozytywnie zaopiniowany. 
 

W obecności 16 radnych, Rada jednogłośnie podjęła uchwałę nr X/56/2015 w 

sprawie trybu prac nad projektem uchwały budŜetowej, procedury uchwalania 

budŜetu Powiatu Sztumskiego oraz rodzaju i szczegółowości materiałów 

informacyjnych towarzyszących projektowi budŜetu oraz ustalenia zakresu i 



formy informacji o przebiegu wykonania budŜetu Powiatu Sztumskiego za I 

półrocze roku budŜetowego. 

 
Uchwała stanowi Załącznik nr 8 do Protokołu nr X/2015. 

 
d) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu 
Sztumskiego na lata 2015-2021 

 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Lucyna Bednarska. Projekt 

uchwały był procedowany na posiedzeniu Komisji ds. BudŜetu i został  

pozytywnie zaopiniowany. 
 

W obecności 16 radnych, Rada jednogłośnie podjęła uchwałę nr X/57/2015 w 

sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu Sztumskiego na 

lata 2015-2021 

 

Uchwała stanowi Załącznik nr 9 do Protokołu nr X/2015. 

 
e) w sprawie zmiany budŜetu Powiatu Sztumskiego na 2015 rok 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Lucyna Bednarska. Projekt 

uchwały był procedowany na posiedzeniu Komisji ds. BudŜetu i został  

pozytywnie zaopiniowany. 
 

W obecności 16 radnych, Rada jednogłośnie podjęła uchwałę nr X/58/2015 w 

sprawie zmiany budŜetu Powiatu Sztumskiego na 2015 rok 

 

Uchwała stanowi Załącznik nr 10 do Protokołu nr X/2015. 

 
Ad.9 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 
W sprawie odwołania ze stanowiska dyrektora PUP pani Zofii Zienkiewicz - 

Zimy, Starosta Wojciech Cymerys wyjaśnił, Ŝe jako kierownik jednostki 

samorządu terytorialnego jest odpowiedzialny za funkcjonowanie wszystkich 

jednostek podlegających Powiatowi Sztumskiemu. W ocenie Starosty, dyrektor 

PUP nie spełnia oczekiwań kierownika jednostki. O szczegółach odwołania 

dyrektor została poinformowana i do dyrektora naleŜy upublicznienie tej 

informacji. Starosta powiedział, Ŝe odwołał Panią Zofię ze stanowiska 

dyrektora, ale zaproponował w PUP inne stanowisko. Odwołanie podlega opinii 

Powiatowej Rady Rynku Pracy i o taką opinię Starosta zwrócił się, lecz nie jest 

ona zobowiązująca. Jeśli chodzi o zmiany w Powiatowej Radzie Rynku Pracy, 

to Starosta podjął decyzję, aby w pracy Rady brali udział wszyscy wójtowie i 

burmistrzowie z terenu powiatu. Podejmując taką decyzję Starosta miał na 



uwadze zaangaŜowanie gmin w walce z bezrobociem na naszym terenie. Jeden z 

członków Rady zakwestionował zgodność powołania jej składu z ustawą. 

Zgodnie z ustawą, w Radzie moŜe wziąć udział 3 przedstawicieli samorządów, a 

nie 5. Sprawa znalazła finał w Ministerstwie Pracy i Polityki Społecznej. 

Wojewoda zwrócił się z prośbą do Starosty o sprostanie wymogom 

ustawodawcy, tzn. by w Powiatowej Radzie Rynku Pracy było 3 przedstawicieli 

samorządów. W najbliŜszym czasie będą dokonane zmiany w składzie Rady. 

Jeśli chodzi o przeniesienie dwóch jednostek do budynku Zespołu Szkół im. 

Kasprowicza, to zostaną one przeniesione do nieuŜytkowanych pomieszczeń na 

parterze budynku. Wejście do tych pomieszczeń będzie osobne. W związku z 

tym, Ŝe budynek, w którym mieści się obecnie filia PUP w Sztumie jest 

budynkiem Gminy Sztum i wymaga przeprowadzenia remontu, postanowiono 

przenieść filię do zwolnionego budynku przez PCPR i PPP. Co do kosztów 

przystosowania pomieszczeń, to na dzień dzisiejszy nie są jeszcze znane. Będą 

znane na etapie opracowania projektu. Jeśli nabór w przyszłych latach do szkół 

się zwiększy, pomieszczeń do nauczania w zupełności wystarczy, a koszty 

utrzymania budynku dla szkoły się zmniejszą. 

Jeśli chodzi o sprawę łuku na drodze Mikołajki – Pierzchowice, to odcinek drogi 

był realizowany przez firmę w ramach inwestycji trasy kolejowej. Starosta 

przypomniał, Ŝe projekt przebudowy był zaakceptowany w 2009 roku, a Powiat 

Sztumski dołączył się z realizacją remontów dróg w ramach tzw. 

„schetynówek”. 

 

W sprawie odłoŜenia głosowania nad uchwałą dotyczącą strefy ograniczonego 

uŜytkowania odpowiedzi udzielił Wicestarosta Antoni Downarowicz. 

Wicestarosta wyjaśnił, Ŝe procedowanie uchwały zostało odłoŜone w czasie w 

związku ze złoŜonym wstępnym porozumieniem zawartym przez 7 

samorządów, których strefa ograniczonego uŜytkowania dotyczy. Porozumienie 

dotyczy przeprowadzenia pomiarów natęŜenia hałasu w obszarze ograniczonego 

uŜytkowania. Na przeprowadzenie pomiarów samorządy, w tym i Powiat 

Sztumski, zabezpieczyły środki w wysokości po 10.000 złotych kaŜdy. Jaka 

będzie ostateczna decyzja sejmiku wojewódzkiego w sprawie uchwały, 

Wicestarosta nie był w stanie udzielić informacji. 

 

Co do opieszałości Policji w sprawie podejmowania interwencji, Starosta 

zobowiązał się przekazać informację Komendantowi przy najbliŜszym z nim 

spotkaniu. 

W sprawie podjęcia decyzji o wprowadzeniu jednokierunkowego ruchu na ul. 

Lipowej w Sztumie, Starosta wyjaśnił, Ŝe podjęto ją ze względów 

bezpieczeństwa i sprawniejszego poruszania się pojazdów kołowych po ulicy. 

Jeśli zaś chodzi o przebudowę ul. Kochanowskiego, to Powiat jest na etapie 

zakończenia projektu przybudowy ulicy i wydania decyzji pozwolenia na 

budowę. Starosta dodał, Ŝe jeśli będzie moŜna przebudowy dokonać w ramach 



„schetynówek”, to skorzysta się z tej opcji, jeśli nie, to przebudowa będzie 

realizowana ze środków Starostwa Powiatowego. 

 

Starosta udzielił takŜe odpowiedzi w sprawie informacji jaka się ukazała w sieci 

internetowej. Wyjaśnił, Ŝe skargę na bezczynność Starosty w sprawie  

nieujawnienia umowy na dzierŜawę sztumskiego szpitala oraz aneksów do 

umowy otrzymał w dniu wczorajszym. Starosta przypomniał czego sprawa 

dotyczy. Powiedział, Ŝe w styczniu tego roku Pan Tomasz Złoch, radca prawny 

z Gdyni, zwrócił się za pośrednictwem poczty elektronicznej z wnioskiem o 

udostępnienie mu umowy dzierŜawy ze „Szpitalami Polskimi” z/s w 

Katowicach wraz z aneksami do niej. Starosta powiedział, Ŝe w natłoku pracy 

przeoczył maila Pana Złocha, ale od tamtej pory wnioskodawca nie ponowił 

swojej prośby. W dniu dzisiejszym Starosta skontaktował się telefonicznie z 

Panem Złochem i przeprosił za nieudzielenie odpowiedzi na jego maila, 

proponując Panu Złochowi udostępnienie umowy. 

Co do parkingu budowanego przez Stowarzyszenie „Dar Serca”, to ma on 

powstać przy Stowarzyszeniu. 

 

W sprawie drogi Stary Dzierzgoń- Martąg odpowiedzi udzielił Wicestarosta 

Antoni Downarowicz. Przypomniał, Ŝe droga była budowana ponad 30 lat temu 

i jej stan nie jest w sumie najgorszy. Na dzień dzisiejszy ubytki na drodze są 

łatane i moŜliwe, Ŝe droga doczeka się kompletnego remontu w ramach 

przyszłych tzw. „schetynówek”.  Jeśli chodzi o brak pobocza na odcinku od 

parkingu do miejscowości Monasterzysko, to zakres robót uzgadniany jest z 

gminą, na terenie której droga jest połoŜona. Z gminą uzgodniono, Ŝe pobocze 

będzie usypane z rodzimego gruntu. Starosta zdaje sobie sprawę, Ŝe przy 

najechaniu przez cięŜki transport na pobocze, dochodzi do powstawania kolein, 

ale decyzja utworzenia takiego pobocza mogła wynikać z oszczędności 

finansowych. Jeśli chodzi o odkrzaczanie poboczy i inne prace porządkowe na 

drogach, to Wicestarosta  nie sądził, aby były one zagroŜeniem dla pojazdów 

kołowych. Niemniej zakrzaczenia i inne prace na drogach powiatowych są 

wykonywane przez brygadę Starostwa Powiatowego. Wicestarosta poprosił 

Naczelnika Wydziału KT o przedstawienie zakresu robót jakie zostały 

wykonane na drogach powiatowych wszystkich gmin. 

 

Naczelnik Maciej Derbich poinformował, Ŝe prace związane z odkrzaczaniem 

czy innymi pracami porządkowymi na drogach opóźniane są czasem przez 

zjawiska natury przyrodniczej. Przytoczył przypadek związany z gniazdem 

szerszeni na drzewie, które brygada postanowiła wyciąć. Po oględzinach 

okazało się, Ŝe na drzewie jest równieŜ gniazdo kruka, co spowodowało, Ŝe 

wycięcie go nie wchodziło juŜ w grę. Naczelnik powiedział, Ŝe prace związane z 

utrzymaniem porządku na drogach będą realizowane aŜ do miesiąca grudnia. 

Działania brygady remontowej dotyczą takŜe prac typu, drobnych remontów 



dróg w okresie zimy, przekładania chodników itp., itd. Szczegółowy zakres prac 

Naczelnik moŜe przygotować na piśmie. 

 

Starosta Wojciech Cymerys zasugerował, aby informację o wykonanych 

pracach przygotować na następną sesję Rady, a oszczędności wynikające z 

rezygnacji zlecenia zadania gminom i przekazania ich utworzonej grupie 

remontowej, będzie moŜna wyliczyć pod koniec roku budŜetowego. I w tym 

czasie będzie moŜna informacje przedstawić. 

 

Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych zostały wyczerpane. 

 
Ad.10 Wnioski i oświadczenia. 
 

Wniosków i oświadczeń nie złoŜono. 

 
Ad.11 Sprawy róŜne. 
 
Radny Wojciech Zielonka poinformował, Ŝe realizowana jest przebudowa drogi 

wojewódzkiej na trasie Stary Dzierzgoń – Folwark. Radny powiedział, iŜ dotarły 

do niego słuchy, Ŝe wykonawca przebudowy drogi sprzedaje zdejmowaną z tej 

drogi przedwojenną kostkę. PoniewaŜ sytuacja ta budzi emocje, radny poprosił 

Starostę o zainteresowanie się tą sprawą. 

Następnie, radny podziękował za zrealizowanie wniosku jaki postawił na 

poprzedniej sesji Rady. Radny odniósł się równieŜ do kwestii wąskiego łuku na 

drodze w kierunku Wilczewa. Radny uwaŜał, Ŝe łuk nie spełnia wymagań 

rozporządzenia Ministra Infrastruktury. Radny rozumiał, Ŝe naciskanie na 

projektantów, wykonawców, inspektorów nadzoru jest kłopotliwe obecnie dla 

Starosty, ale naleŜy pamiętać, Ŝe drogi są dla mieszkańców i ta myśl musi 

organom przyświecać przy podejmowaniu decyzji i braniu odpowiedzialności za 

inwestycję. 

 
Starosta uwaŜał, Ŝe nie moŜe wpływać na decyzje projektantów, poniewaŜ to oni 

posiadają uprawnienia w tym zakresie i wykonują dokumentację zgodnie z literą 

prawa. Dotyczy to takŜe inspektora nadzoru, który dokonuje odbioru inwestycji. 

Co do kostki z drogi wojewódzkiej Starosta powiedział, Ŝe jest ona majątkiem 

Województwa. Na sprzedaŜ tegoŜ majątku byłaby potrzebna zgoda sejmiku 

wojewódzkiego. Z informacji jaką Starosta posiadał, takiej zgody na sprzedaŜ 

nie było. 

Starosta, obecnych na sesji zaprosił do udziału w doŜynkach powiatowych, które 

odbędą się 13 września w miejscowości Mikołajki Pomorskie. Rozpoczęcie 

doŜynek odbędzie o godzinie 11.30 w Kościele w Mikołajkach Pomorskich. 

 



Radny Ryszard Mazerski zaprosił radnych do udziału w marszu nording-

walking, który odbędzie się 5 września o godzinie  11.00 Wymarsz odbędzie się 

z plaŜy w Sztumie. 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe od 2 miesięcy budowana jest Strategia 

Lokalnej Grupy Działania Terytorialnego Powiśla. W ramach Strategii Powiat 

moŜe pozyskać środki w wysokości 6.000.000 złotych. PoniewaŜ, tym razem, 

nie dla wszystkich Lokalnych Grup Działania są zapewnione środki, to dla ich 

pozyskania naleŜy zbudować taką strategię partycypacyjną, która wygra z 

innymi strategiami. Zbudowanie strategii rozwoju dla obszarów wiejskich i 

rozpoczęcie jej w miesiącu lipcu, kiedy jest to sezon Ŝniw i zbiorów, jest dość 

trudnym zadaniem. Pewien etap prac został juŜ jednak wykonany. Opracowano 

analizę SWOT i w wyniku jej opracowania zostały określone dwa ogólne cele. 

Grupa robocza skupiła się na tym, aby znaczną część środków przeznaczyć na 

rozwój gospodarczy powiatu, a drugą część środków na wzmocnienie kapitału 

społecznego. Na stronach LGD kaŜdy uspołeczniony etap jest opisywany i 

omawiany. Do tych etapów moŜna składać swoje zastrzeŜenia, pytania, 

spostrzeŜenia. Przewodnicząca rozdała ankiety do wypełnienia. Poinformowała, 

Ŝe ankiety moŜna wypełnić na stronie i przesłać internetowo.  

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe następną sesję rady planuje się na 

dzień 29 września br. 

 

Innych spraw nie wniesiono.  

 

Ad.12 Zakończenie obrad. 
 

 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Jolanta 

Szewczun zamknęła obrady, wypowiadając formułę „Zamykam obrady X Sesji 

Rady Powiatu Sztumskiego”. 

 

Obrady trwały od godz. 15
00

 do godz16
10

. 

 

Protokół sporządziła 

Inspektor Biura Rady ElŜbieta Kufeldt  

 

Przebieg sesji zarejestrowano na nośniku elektronicznym. 

 

        Przewodnicząca Rady   

        Powiatu Sztumskiego 

   

   Jolanta Szewczun 
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Warunek Józef - ………………………………. 
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